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Białe Błota, 28.12.2021 r. 

BRG.0002.16.2021 

 
Protokół z L Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, która odbyła się 28.12.2021 r.  

w trybie zdalnym w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a. 

 

Sesja trwała: od godziny 13:30 do godziny 18:20 
Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 
Sekretarz obrad: Piotr Mądrzyński 
Protokolant posiedzenia: Katarzyna Lutkowska 
Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  
i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. Obecni: 

1. Bronisław Balcerowski 
2. Anna Banaszek 
3. Magdalena Burdanowska 
4. Kamilla Grzelak 
5. Jacek Grzywacz 
6. Patrycja Harczenko-Staszewska 
7. Krzysztof Kocikowski 
8. Jacek Krzyżanowski 
9. Karolina Lachowicz 
10. Aleksandra Lubońska 
11. Piotr Mądrzyński 
12. Krzysztof Michalak 
13. Zbigniew Moroz 
14. Ilona Nowakowska 
15. Sławomir Ossowski 
16. Sławomir Ruge 
17. Henryk Sykut 
18. Magdalena Sznajder 
19. Katarzyna Tomicka 
20. Maria Wolsztyńska 
21. Łukasz Wyszomirski 

oraz: Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator, Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Anna 
Jankowska-Cepak, Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska, Sekretarz Gminy Ewa 
Galicka, mecenas Maciej Dalka, Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości 
Beata Wilk, Kierownik Referatu Ochrony Środowiska Daniel Kończak oraz mieszkańcy. 
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Porządek obrad: 

1. Otwarcie L Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwierdzenie 
quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z obrad  XLVIII  Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 
4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 
6. Informacja Wójta Gminy o wykonaniu uchwał w okresie między sesjami.  
7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał.  
8. Podjęcie uchwał: 

1. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2021 
2. w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2021-2032 
3. w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2022 

a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem; 
b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie 

uchwały budżetowej, względnie opinii o możliwości sfinansowania planowanego 
deficytu;  

c) odczytanie opinii komisji Budżetu i Finansów; 
d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej;  
e) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.  

4. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2022-
2034 

 
 a)  odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie uchwały 
w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota;  
 b)  odczytanie opinii  komisji Budżetu i Finansów; 
 c)  dyskusja nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej  
Gminy Białe Błota; 
 d)  głosowanie nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Białe Błota. 

5. w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 
2021 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków 

6. uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia programów polityki zdrowotnej na 
lata 2020-2025 

7. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na 2022 rok 

8. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Białe Błota na lata 
2022-2024 

9. zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 
napojów alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży napojów alkoholowych na 
terenie Gminy Białe Błota 

10. w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi 
opiekunami 
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11. w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych 
12. w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego poprzez wniesienie 

wkładu pieniężnego do spółki pod nazwą Zakład Wodociągów i Usług Komunalnych Spółka z 
o.o. w Białych Błotach 

13. w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie w ramach odszkodowania nieruchomości 
zamiennej  

14. w sprawie określenia zasad i trybu postępowania w sprawie udzielania oraz rozliczania 
dotacji celowych na realizację zadań własnych gminy wynikających z ustawy Prawo Ochrony 
Środowiska 

15. w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota  

9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami.  
10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami.  
11. Zakończenie obrad L Sesji VIII Kadencji. 

Ad. 1. Otwarcie L Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz stwierdzenie 
quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz otworzył obrady, powitał wszystkich zebranych, 
odczytał informacje w zakresie danych osobowych. Stwierdzono quorum. 
 

Ad.2. Wybór sekretarza obrad. 

Głosowano wniosek w sprawie: 
Wybór na funkcję sekretarza obrad radnego Piotra Mądrzyńskiego.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (18) 
Bronisław Balcerowski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek 
Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 
Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 
Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (3) 
Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski 
 
Kandydatura radnego Piotra Mądrzyńskiego na sekretarza obrad została przyjęta. 
 
Ad. 3. Przyjęcie protokołu z obrad  XLVIII  Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 
 
Głosowano w sprawie: 
Przyjęcie protokołu z obrad XLVIII Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
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Wyniki imienne: 
 
ZA (18) 
Bronisław Balcerowski, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Jacek 
Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 
Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 
Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (3) 
Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski 

Przewodniczący Rady Gminy odnotował przybycie radnej Anny Banaszek. 
 
Ad.4. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

Głosowano w sprawie: 
Ustalenia w sprawie porządku obrad. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (19) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-
Staszewska, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, 
Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 
Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (2) 
Magdalena Burdanowska, Krzysztof Kocikowski 
 
Porządek obrad został przyjęty. 

Ad. 5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach w okresie międzysesyjnym. 
 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz przedstawił swoją działalność w okresie 
międzysesyjnym (nagranie od 00: 07: 35 do 00:10:41). 
 

Ad. 6. Informacja Wójta Gminy o wykonaniu uchwał w okresie między sesjami. 
 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator przedstawił działania w okresie międzysesyjnym w 
zakresie wykonania uchwał podjętych przez Radę Gminy (nagranie od 00:10:53 do 00:20:20). 

Przewodniczący Rady Gminy odnotował przybycie radnego Krzysztofa Kocikowskiego. 

Ad. 7. Uwagi i wnioski sołtysów w sprawie uchwał. 
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Głos zabrała Sołtys Kruszyna Krajeńskiego Anetta Steltmann odnosząc się do uchwały 
budżetowej i do zmian do projektów (nagranie od 00:21:12 do 00:23:40). 
 

Ad. 8. Podjęcie uchwał: 
 

1) zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2021 

Głos zabrała Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska wyjaśniając, jakie zmiany zostały 
uwzględnione w autopoprawkach oraz omawiając uchwałę (nagranie od 00:24:29 do 00:33:03). 

Radny Henryk Sykut zauważył, że projekt był już omawiany (nagranie od 00:33:04 do 00:33:22). 

Skarbnik wskazała, w których miejscach są widoczne autopoprawki (nagranie od 00:33:23 do 
00:33:44). 

Głosowano wniosek w sprawie: 
autopoprawka zgłoszona przez skarbnika gminy (nowy dostarczony projekt uchwały) dot. 
doposażenia szkół - projekt Laboratoria Przyszłości - decyzje wojewody dot. świadczeń 
społecznych - zmiany w załącznikach 15 i 16.  

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-
Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir 
Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 
Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Magdalena Burdanowska 

Autopoprawka została przyjęta. 
 
Głosowano wniosek w sprawie: 
załączono uzasadnienie do projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2021.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-
Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir 
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Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 
Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Magdalena Burdanowska 
 
Autopoprawka została przyjęta. 
 
Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2021.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-
Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir 
Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 
Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Magdalena Burdanowska 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.146.2021 zmieniającą uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2021. 
 
2) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2021-2032. 
 
Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska zgłosiła autopoprawkę (nagranie od 00:38:25 
do 00:39:58). 

Głosowano wniosek w sprawie: 
autopoprawka skarbnika gminy dot. dostosowania kwoty przedsięwzięć WPF do załącznika nr 2.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-
Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir 
Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 
Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
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NIEOBECNI (1) 
Magdalena Burdanowska 
 
Autopoprawka została przyjęta. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2021-2032. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-
Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 
Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir 
Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 
Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
NIEOBECNI (1) 
Magdalena Burdanowska 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.147.2021 w sprawie zmian w 
Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2021-2032.  

3) w sprawie uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na rok 2022. 
 
a) przedstawienie projektu uchwały budżetowej wraz z uzasadnieniem; 
 
Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska zgłosiła autopoprawki (nagranie od 00:43:18 do 
00:45:32). 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie uchwały 
budżetowej, względnie opinii o możliwości sfinansowania planowanego deficytu;  

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska przedstawiła opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy odnosząc się do jej treści (nagranie od 00:46:02 do 01:05:13). 

c) odczytanie opinii Komisji Budżetu i Finansów; 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska odczytała opinię Komisji w 
sprawie przyjęcia projektu budżetu Gminy Białe Błota na rok 2022 i projektu Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2022-2034 z dnia 8 grudnia 2021 r. (nagranie od 01:05:32 do 
01:11:07). 

d) dyskusja nad projektem uchwały budżetowej;  
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Skarbnik Katarzyna Strzygocka-Kowalska potwierdziła, że zgłasza dwie autopoprawki (nagranie 
od 01:12:11 do 01:12:28). 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zgłosił autopoprawkę do załącznika nr 4 
projektu budżetu Gminy Białe Błota na rok 2022 wprowadzającą zadanie pn.: „Budowa ul. 
Łąkowej w Łochowicach” (nagranie od 01:12:30 do 01:14:02). 

Przewodniczący odnotował dołączenie radnej Magdaleny Burdanowskiej do obrad.  

Radna Maria Wolsztyńska poprosiła o opinię mecenasa w kwestii wprowadzania zmian i zadań 
do projektu uchwały (nagranie od 01:15:18 do 01:16:32). 

Mecenas Maciej Dalka wskazał, że te działania będą niezgodne z treścią uchwały, która została 
podjęta oraz ze statutem (nagranie od 01:17:04 do 01:18:28). 

W dyskusji na temat możliwości wprowadzania poprawek do projektu uchwał głos zabrali: 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz, radna Maria Wolsztyńska, radny Henryk Sykut, 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska, radny Bronisław Balcerowski 
(nagranie od 01:18:27 do 01:24:31). 

Przewodniczący Rady Gminny zarządził 5 min. przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie.  

Mecenas Maciej Dalka przytaczając zapisy uchwały z dnia 1.10.2020 r. w sprawie procedury 
uchwalania budżetu Gminy Białe Błota, rodzaju i szczegółowości materiałów informacyjnych 
towarzyszących projektowi budżetu oraz Wieloletniej Prognozy Finansowej, stwierdził, że 
wniosek będzie podlegał kontroli Regionalnej Izby Obrachunkowej, w ocenie mecenasa ta 
kwestia nie jest uregulowana w uchwale i decyzję, co do głosowania pozostawił Radnym 
(nagranie od 01:32:50 do 01:34:51). 

Radny Sławomir Ossowski zauważył, że ul. Łąkowa w Łochowicach nie ma jeszcze projektu 
(nagranie od 01:35:11 do 01:35:55). 

Radny Krzysztof Kocikowski zaproponował, aby zakończyć dyskusję i wniosek wprowadzać na 
sesję styczniową (nagranie od 01:36:39 do 01:38:10). 

Przewodniczący Rady Gminy podtrzymał swój wniosek i poprosił radnych o przegłosowanie.  

e) głosowanie nad projektem uchwały budżetowej. 

Głosowano w sprawie: 
autopoprawka Przewodniczącego Rady Gminy Jacka Grzywacza do załącznika nr 4 projektu 
budżetu Gminy Białe Błota na rok 2022 wprowadza się zadanie pn.: Budowa ul. Łąkowej w 
Łochowicach - 10 000,00 zł źródło finansowania: dział 600 rozdział 60016 par 6050 Projekt i 
budowa ulicy Diamentowej w Lisim Ogonie - poz. 51, kwotę 50 000,00 zł zmniejsza się o kwotę 
10 000,00 zł.  
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Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 7, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (13) 
Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 
Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, 
Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
PRZECIW (7) 
Bronisław Balcerowski, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Aleksandra 
Lubońska, Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krzysztof Michalak 
 
Wniosek został przegłosowany. 

Radny Henryk Sykut przedstawił analizę wydatków w porównaniu roku 2021 do roku 2022 oraz 
zgłosił wniosek o dokonanie zmian w projekcie uchwały budżetowej na 2022 rok na zakup wozu 
strażackiego dla Ochotniczej Straży Pożarnej (nagranie od 01:41:28 do 01:51:22). 

Radny Krzysztof Kocikowski odnosząc się do wniosku radnego Henryka Sykuta poprosił o 
uzupełnienie wypowiedzi o kwestię możliwości uzyskania dofinansowań do zakupu wozów 
strażackich (nagranie od 01:51:44 do 01:53:14). 

Radny Henryk Sykut wyjaśnił, że jeżeli zabezpieczymy środki w naszym budżecie, to te środki się 
pojawią, co potwierdzili radna Anna Banaszek oraz radny Piotr Mądrzyński (nagranie od 
01:53:15 do 01:55:16). 

Głos zabrał Wójt Gminy Dariusz Fundator stwierdzając, że takiego wniosku, zapytania do gminy 
nie było, zapytał czy jest już znana linia konkursowa w tym zakresie i czy jest znany poziom 
dofinansowania dla gmin uwzględniający chociażby współczynnik zamożności poszczególnych 
gmin (nagranie od 01:55:33 do 01:57:37). 

Radny Piotr Mądrzyński odpowiedział, że jak Gmina zabezpieczy pieniądze to reszta pieniędzy 
się znajdzie, Wójt poruszył kwestie współczynnika zamożności gminy, zaznaczając, że 
bezpieczeństwo mieszkańców jest bardzo ważne i priorytetowe (nagranie od 01:57:38 do 
02:00:30). 

Radny Bronisław Balcerowski zapytał, od kiedy jest wiadomo, że takie możliwości mogą 
zaistnieć w roku 2022 (nagranie od 02:00:45 do 02:01:25). 

Radna Maria Wolsztyńska odniosła się do zgłoszonego wniosku, Przewodniczący Rady Gminy 
przypomniał, z jakich zadań Radny Sykut zaproponował zdjęcie środków, Radna Maria 
Wolsztyńska zaznaczyła, że dobrzy byłoby poznać wszystkie kryteria (nagranie od 02:01:51 do 
02:04:42). 
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Głos w dyskusji zabrał radny Sławomir Ruge pytając, do jakiej jednostki zostanie wóz 
przydzielony, na co radny Sykut odpowiedział, że do tej, która będzie potrzebowała (nagranie 
od 02:04:46 do 02:05:20). 

Radny Bronisław Balcerowski zaproponował, aby zmienić źródło finansowania i nie zdejmować 
środków z kultury (nagranie od 02:05:57 do 02:07:18). 

Głosowano w sprawie: 
wniosek radnego Henryka Sykuta dot. zmniejszenia w dziale 750 rozdział 75075 par 4300 kwota 
100 000,00 zł dział 921, rozdział 92109 par 2480 kwota 316 000,00 zwiększenie dział 754 
rozdział 75412 par 2830 kwota 416 000, 00 zł - nazwa zadania: dofinansowanie zakupu 
ciężkiego samochodu strażackiego.   
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 10, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (10) 
Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof 
Michalak, Ilona Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Łukasz 
Wyszomirski 
 
PRZECIW (10) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Jacek 
Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, 
Maria Wolsztyńska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Katarzyna Tomicka 
 
Wniosek nie przeszedł. 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska złożyła wniosek o dokonanie 
poprawki w projekcie uchwały poprzez wykreślenie z par. 14 pkt. 4 litery b, wyjaśniając na 
prośbę radnej Marii Wolsztyńskiej, że chodzi o to, aby Wójt zarządzeniami nie mógł przenosić 
żadnych kwot pieniężnych bez zgody Rady (nagranie od 02:09:03 do 02:11:50). 

W nawiązaniu do wniosku głos zabrała Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska 
(nagranie od 02:11:58 do 02:13:19). 

Radny Krzysztof Kocikowski zapytał Przewodniczącą Komisji Budżetu i Finansów skąd taka 
propozycja, jaki jest cel wprowadzenia takiej poprawki, na co radna Ilona Nowakowska 
odpowiedziała by mieć kontrolę gdzie są pieniądze zarządzeniami przenoszone, na jakie 
inwestycje. Radny Kocikowski zaznaczył, że zmiany mogą być dokonywane tylko w ramach 
określonego paragrafu, poza paragrafem Wójt już tego zrobić nie może (nagranie od 02:13:30 
do 02:16:30). 
 
Radny Sławomir Ruge przypomniał, że jedna z kontroli przeprowadzona przez Komisję 
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Rewizyjną wykazała, że Wójt przesuwał środki pomiędzy działami, nie mając do tego 
upoważnienia (nagranie od 02:16:34 do 02:16:54). 

Radna Magdalena Sznajder zapytała Przewodniczącą Komisji Budżetu i Finansów czy 
ograniczenie będzie dotyczyło wszystkich zarządzeń czy będzie jakaś kwota określona, na co 
Przewodnicząca odpowiedziała, że Wójt nie będzie mógł przenieść żadnych środków (nagranie 
od 02:17:03 do 02:17:38). 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska nadmieniła, że po kontroli Komisji Rewizyjnej 
Regionalna Izba Obrachunkowa nie zwróciła się z żadną uwagą w kierunku Wójta, wszystkie 
zarządzenia obligatoryjnie są wysyłane w dniu wydania do Regionalnej Izby Obrachunkowej i 
podlegają nadzorowi i kontroli (nagranie od 02:17:39 do 02:20:13). 

Radny Sławomir Ossowski wyraził obawę, że sesja będzie zwoływana, co tydzień (nagranie od 
02:20:20 do 02:20:36). 

Radna Maria Wolsztyńska stwierdziła, że wniosek jest zbyt pochopny i zapowiedziała, że będzie 
głosować przeciw (nagranie od 02:20:41 do 02:21:37). 

Głosowano w sprawie: 
wniosek radnej Ilony Nowakowskiej dot. dokonania poprawki w projekcie uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu gminy Białe Błota na 2022 rok poprzez wykreślenie w treści uchwały z par 
14 pkt 4 litery b.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 10, PRZECIW: 11, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (10) 
Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Piotr Mądrzyński, Ilona 
Nowakowska, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz 
Wyszomirski 
 
PRZECIW (11) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Krzysztof Kocikowski, Jacek 
Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, 
Sławomir Ossowski, Maria Wolsztyńska 
 
Wniosek nie przeszedł.  

Radny Sławomir Ossowski zgłosił wprowadzenie zadania pt. Budowa ul. Ptasiej w Murowańcu 
na odcinku od ul. Łochowskiej do ul. Strusiej w kwocie 10 000 zł, podając źródło finansowania z 
działu promocja (nagranie od 02:22:55 do 02:24:09). 

Radna Maria Wolsztyńska zaproponowała 5 minutową przerwę, na co Przewodniczący wyraził 
zgodę. 

Obrady wznowiono po przerwie.   
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Radny Sławomir Ossowski podał źródło finansowania zaproponowanego zadania (nagranie od 
02:33:53 do 02:35:49). 

Głosowano w sprawie: 
wniosek radnego Sławomira Ossowskiego: budowa ul. Ptasiej w Murowańcu na odcinku od ul 
Łochowskiej do ul. Strusiej kwota 10 000 zł z działu 750 rozdział 75075 par 4300 .  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 7, PRZECIW: 13, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (7) 
Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra 
Lubońska, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski 
 
PRZECIW (13) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, 
Krzysztof Kocikowski, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 
Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krzysztof Michalak 
 
Wniosek nie przeszedł. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zapytał czy są jeszcze jakieś inne wnioski, 
skierował pytanie do Skarbnik Gminy. Zastępca Wójta Anna Jankowska-Cepak zapytała czy 
autopoprawki dotyczące oświaty zostały przez Radę przegłosowane, na co Przewodniczący 
odpowiedział, że to, co wcześniej to tak (nagranie od 02:37:08 do 02:37:45). 

Głosowano w sprawie: 
głosowanie nad projektem uchwały budżetowej.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina 
Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 
Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
PRZECIW (1) 
Piotr Mądrzyński 
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Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.148.2021 w sprawie uchwalenia 
budżetu gminy Białe Błota na rok 2022. 

4) w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2022-
2034 

a) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy o projekcie uchwały w 
sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota;  

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska przedstawiła opinię Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy (nagranie od 02:40:00 do 02:42:09). 

b) odczytanie opinii Komisji Budżetu i Finansów; 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska odczytała opinię Komisji w 
sprawie przyjęcia projektu budżetu Gminy Białe Błota na rok 2022 i projektu Wieloletniej 
Prognozy Finansowej na lata 2022-2034 z dnia 8 grudnia 2021 r. (nagranie od 02:42:28 do 
02:47:22). 

c) dyskusja nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe 
Błota; 

d) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe 
Błota. 

Radny Henryk Sykut przedstawił swoją opinię na temat Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Białe Błota, nie wnosząc uwag do dokumentu (nagranie od 02:47:53 do 02:48:44). 

Głosowano w sprawie: 
głosowanie nad projektem uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe 
Błota. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina 
Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 
Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
PRZECIW (1) 
Piotr Mądrzyński 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.149.2021 w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2022-2034 
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5) w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 
2021 oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków.  

Głosowano w sprawie: 
w sprawie ustalenia wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2021 
oraz ustalenia planu finansowego tych wydatków. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (21) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina 
Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 
Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.150.2021 w sprawie ustalenia wykazu 
wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2021 oraz ustalenia planu 
finansowego tych wydatków. 

6) uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia programów polityki zdrowotnej na 
lata 2020-2025 

Radna Anna Banaszek zapytała o program profilaktycznych szczepień przeciwko grypie 
(nagranie od 02:52:00 do 02:53:03). 

Głosowano w sprawie: 
uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia programów polityki zdrowotnej na lata 
2020-2025.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
Wyniki imienne: 
 
ZA (21) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina 
Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 
Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.151.2021 uchwała zmieniająca uchwałę 
w sprawie zatwierdzenia programów polityki zdrowotnej na lata 2020-2025 

7) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na 2022 rok. 
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Głosowano w sprawie: 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na 2022 rok..  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (21) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina 
Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 
Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.152.2021 w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 
Przeciwdziałania Narkomanii na terenie Gminy Białe Błota na 2022 rok. 

8) w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Białe Błota na lata 
2022-2024. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Białe Błota na lata 
2022-2024. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (21) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina 
Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 
Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.153.2021 w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Białe Błota na lata 2022-2024. 

9) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 
alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży napojów alkoholowych na terenie 
Gminy Białe Błota.   

Radna Anna Banaszek zapytała o ile w gminie wzrośnie liczba miejsc ze sprzedażą alkoholu w 
porównaniu z tym rokiem (nagranie od 02:55:58 do 02:56:19). 
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Radny Krzysztof Michalak odniósł się do przeprowadzonych konsultacji i zapytał o ile zostanie 
zwiększona liczba punktów sprzedaży alkoholu (nagranie od 02:59:41 do 03:00:33). 

Odpowiedzi udzieliła Sekretarz Gminy Ewa Galicka podając ilości miejsc sprzedaży zaznaczając, 
że konsultacje były prowadzone zgodnie z obowiązującą uchwałą (nagranie od 03:00:34 do 
03:02:58). 

Głos zabrała radna Aleksandra Lubońska zapytała o stanowisko Komisji Gospodarki, 
Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska, na co Przewodniczący Komisji Łukasz Wyszomirski 
odpowiedział, że Komisja wyraziła swój akcept (nagranie od 03:03:08 do 03:04:00). 

Głosowano w sprawie: 
zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 
alkoholowych oraz zasad usytuowania miejsc sprzedaży napojów alkoholowych na terenie 
Gminy Białe Błota.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 16, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (16) 
Bronisław Balcerowski, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja 
Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, 
Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, 
Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
PRZECIW (4) 
Anna Banaszek, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Henryk Sykut 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Katarzyna Tomicka 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.154.2021 zmieniająca uchwałę w 
sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz 
zasad usytuowania miejsc sprzedaży napojów alkoholowych na terenie Gminy Białe Błota. 

10) w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi 
opiekunami. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi 
opiekunami. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
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ZA (21) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina 
Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 
Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.155.2021 w sprawie przyjęcia planu 
nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami. 

11) w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski potwierdził, że Komisja wyraziła swój akcept (nagranie od 03:07:10 do 03:07:28). 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (21) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina 
Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 
Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.156.2021 w sprawie zaliczenia drogi do 
kategorii dróg gminnych. 

12) w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego poprzez wniesienie 
wkładu pieniężnego do spółki pod nazwą Zakład Wodociągów i Usług Komunalnych Spółka z 
o.o. w Białych Błotach. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski potwierdził, że Komisja projekt zaopiniowała pozytywnie (nagranie od 03:09:07 do 
03:09:28). 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego poprzez wniesienie wkładu 
pieniężnego do spółki pod nazwą Zakład Wodociągów i Usług Komunalnych Spółka z o.o. w 
Białych Błotach. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 



18 

 

Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina 
Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, 
Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
PRZECIW (1) 
Krzysztof Michalak 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.157.2021 w sprawie wyrażenia zgody 
na podwyższenie kapitału zakładowego poprzez wniesienie wkładu pieniężnego do spółki pod 
nazwą Zakład Wodociągów i Usług Komunalnych Spółka z o.o. w Białych Błotach.  

13) w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie w ramach odszkodowania nieruchomości 
zamiennej.  

Głos zabrała Beata Wilk Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości 
zgłaszając autopoprawkę do projektu uchwały (nagranie od 03:10:18 do 03:13:29). 

Radny Henryk Sykut zapytał o kwestię operatu szacunkowego oraz o kwestię części działek, 
jakie kryteria doboru zamiany zostały wzięte pod uwagę (nagranie od 03:13:36 do 03:17:50). 

Głos zabrała Beata Wilk wyjaśniając kwestię odszkodowań naliczanych dla Lasów Państwowych 
za przejmowane nieruchomości pod drogi (nagranie od 03:17:51 do 03:18:53). 

Radny Henryk Sykut wyraził swoje wątpliwości (nagranie od 03:19:50 do 03:20:47). 

Radny Krzysztof Michalak zapytał o działki przy torach w Białych Błotach oraz cel oddawania 
działek lasom, Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości wyjaśniła, że w 
ramach zamiany (nagranie od 03:20:50 do 03:21:54). 

Radna Ilona Nowakowska zapytała o dokładną lokalizację dwóch działek (nagranie od 03:22:24 
do 03:23:40). 

Radny Łukasz Wyszomirski Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i 
Środowiska zabrał głos przekazując informacje z toku prac Komisji (nagranie od 03:23:54 do 
03:26:46). 

Radny Piotr Mądrzyński wypowiedział się na temat działek w Lisim Ogonie, do dyskusji dołączył 
się Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski oraz Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz (nagranie od 03:26:50 do 
03:29:26). 

Radna Aleksandra Lubońska zapytała o zdanie Przewodniczącego Komisji Gospodarki, 
Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska (nagranie od 03:29:33 do 03:30:41). 
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Głosowano wniosek w sprawie: 
autopoprawka zgłoszona przez kierownik Beatę Wilk dot. korekty załącznika nr 9 projektu 
uchwały poprzez dodanie dwóch pozycji, numer działki przejętej 2016 i nr 2264.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (21) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina 
Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 
Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 
Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
Autopoprawka została przyjęta. 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie wyrażenia zgody na przyznanie w ramach odszkodowania nieruchomości zamiennej. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (18) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina 
Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, 
Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz 
Wyszomirski 
 
PRZECIW (2) 
Piotr Mądrzyński, Henryk Sykut 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Maria Wolsztyńska 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.158.2021 w sprawie wyrażenia zgody 
na przyznanie w ramach odszkodowania nieruchomości zamiennej. 

14) w sprawie określenia zasad i trybu postępowania w sprawie udzielania oraz rozliczania 
dotacji celowych na realizację zadań własnych gminy wynikających z ustawy Prawo Ochrony 
Środowiska.  

Daniel Kończak Kierownik Referatu Ochrony Środowiska wyjaśnił, na czym polegają zmiany i 
przedstawił kwestię dostosowania programu gminnego do programu Czyste Powietrze 
(nagranie od 03:34:18 do 03:37:18). 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski dopowiedział założenia projektu (nagranie od 03:37:23 do 03:39:04). 

Radna Maria Wolsztyńska poprosiła o wyjaśnienie wątpliwości w kwestii kominków, odpowiedzi 
udzielił Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski (nagranie od 03:39:20 do 03:40:53). 

Głosowano w sprawie: 
w sprawie określenia zasad i trybu postępowania w sprawie udzielania oraz rozliczania dotacji 
celowych na realizację zadań własnych gminy wynikających z ustawy Prawo Ochrony 
Środowiska. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (20) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina 
Lachowicz, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir 
Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria 
Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Aleksandra Lubońska 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.159.2021 w sprawie określenia zasad i 
trybu postępowania w sprawie udzielania oraz rozliczania dotacji celowych na realizację 
zadań własnych gminy wynikających z ustawy Prawo Ochrony Środowiska. 

15) w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 

Radni podjęli dyskusję w sprawie nakładania się terminów poszczególnych komisji (nagranie od 
03:42:11 do 03:47:14). 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zarządził przerwę. 

Obrady wznowiono po przerwie.  

Przewodniczący Komisji Gospodarki, Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska Łukasz 
Wyszomirski zaproponował, aby w styczniu przeprowadzić komisję łączoną Komisji Gospodarki, 
Bezpieczeństwa, Rolnictwa i Środowiska oraz Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy 
Społecznej i Sportu (nagranie od 04:00:06 do 04:00:44). 

Wniosek Przewodniczącej Komisji Oświaty, Kultury, Zdrowia, Pomocy Społecznej i Sportu 
Karoliny Lachowicz dot. zmiany godziny rozpoczęcia posiedzenia Komisji w dniu 17 stycznia 
2022 r. z godz. 14:00 na 13:00 
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Głosowano wniosek w sprawie: 
Komisja Oświaty: 17.01 zmiana godziny z godz. 14 na 13.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (18) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Magdalena Burdanowska, Kamilla Grzelak, Jacek 
Grzywacz, Patrycja Harczenko-Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina 
Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona 
Nowakowska, Sławomir Ossowski, Henryk Sykut, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
PRZECIW (2) 
Magdalena Sznajder, Maria Wolsztyńska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Sławomir Ruge 

Autopoprawka została przyjęta. 
 
Głosowano w sprawie: 
w sprawie zatwierdzenia planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
 
ZA (17) 
Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Patrycja Harczenko-
Staszewska, Krzysztof Kocikowski, Jacek Krzyżanowski, Karolina Lachowicz, Piotr Mądrzyński, 
Krzysztof Michalak, Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Henryk Sykut, 
Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 
 
PRZECIW (3) 
Magdalena Burdanowska, Aleksandra Lubońska, Maria Wolsztyńska 
 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Sławomir Ruge 
 
Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.160.2021 w sprawie zatwierdzenia 
planów prac Komisji Stałych Rady Gminy Białe Błota. 

Ad. 9. Interpelacje i zapytania radnych wraz z odpowiedziami. 
 
Radny Krzysztof Kocikowski zadał pytanie w kwestii procedury wydania pozwolenia na 
wydobycie piasków w Trzcińcu (nagranie od 04:07:25 do 04:09:40 ). 
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Radny Piotr Mądrzyński zapytał czy dokumentacja, która przychodzi np. z Komendy 
Wojewódzkiej Państwowej Straży Pożarnej z Torunia trafia to do Wójta na biurko czy ktoś 
jeszcze inny odbiera korespondencję. Radny poinformował, że 10 listopada Komenda 
Wojewódzka Straży Pożarnej wysłała do Gminy zapytanie czy zabezpieczy na 2022 rok 
400 000,00 zł. Zastępca Wójta Anna Jankowska-Cepak odpowiedziała, że Wójt udzielał 
odpowiedzi w zupełnie innym zakresie oraz poinformowała, że sprawdzi, czy takie pismo 
wpłynęło (nagranie od 04:11:18 do 04:13:28 ). 
 
Ad. 10. Wolne wnioski i zapytania wraz z odpowiedziami. 
 
Marzanna Kreja Redaktor naczelna czasopisma Białe Błota info złożyła wniosek dotyczący tego, 
aby przy odpowiedzi było zacytowane pytanie. Redaktor naczelna zaznaczyła, że w kwestii 
odpowiedzi od Pani Zastępcy Wójta na temat ponoszenia kosztów sądowych, pytała na 
ostatniej sesji o to czy gmina poniesie koszty w sprawie oskarżenia prywatnego w sprawie 
karnej dotyczącej Pana Dariusza Fundatora i Pana Kosiedowskiego, wypowiedziała się w kwestii 
braku odpowiedzi na pytanie dotyczące liczby unieważnionych uchwał, zapytała także, czego 
boi się radny Ossowski, jeśli chodzi o sesję w Łochowie, odniosła się do ponownego naboru na 
stanowisko ds. polityki informacyjnej. Redaktor naczelna w dalszej części wypowiedzi poruszyła 
temat braku światła na ulicach Łochowa, zadłużenia gminy, skierowała uwagę do Pani Skarbnik 
Gminy o wolniejsze mówienie na komisjach i na sesjach. Marzanna Kreja Redaktor naczelna 
czasopisma Białe Błota info w odniesieniu do lex TVN, odczytała otrzymane od stacji 
podziękowania za wsparcie, nawołując do zakończenia akcji i brudnej walki (nagranie od 
04:13:55  do 04:23:08). 
 
Zastępca Wójta Anna Jankowska-Cepak odniosła się do pytań Redaktor naczelnej Marzanny Krei 
w kwestii kosztów sądowych, liczby unieważnionych uchwał, odwołania sesji w Łochowie oraz w 
temacie niedziałającego w Łochowie oświetlenia (nagranie od 04:23:12 do 04:25:15 ). 
 

Głos zabrała Sołtys Kruszyna Krajeńskiego Anetta Steltmann odnosząc się do zakresu, sposobu 
oraz jakości pracy Referatu Dróg pod kierownictwem p. Kierownika Kostkowskiego, w tym do: 
komunikacji międzygminnej, zaniedbania przystanków autobusowych, jesiennego równania 
dróg, wykoszenia pasa drogowego drogi gminnej Białobłockiej na odcinku polnym, fatalnego 
stanu ul. Kolejowej. Sołtys poinformowała, że na ul. Sosnowej wykonano równanie drogi w 
nieprawidłowym śladzie po działkach prywatnych, wspomniała o niedziałających lampach w 
Kruszynie Krajeńskim, konieczności uzupełnienia oznakowania drogowego wysepki na ul. 
Topolowej oraz o krzywych, pogiętych, brudnych znakach drogowych, przekrzywionych 
tablicach informacyjnych. Kończąc wypowiedź Sołtys Kruszyna Krajeńskiego Anetta Steltmann 
złożyła wniosek o przeprowadzenie kontroli w Referacie Dróg w zakresie zgłaszanych 
problemów oraz odniosła się do dyskusji na temat zakupu samochodu strażackiego (nagranie 
od 04:25:33 do 04:31:46). 
 
Mieszkanka Karolina Winter zapytała, jakie kroki zostały poczynione w sprawie kierownika 
Zakładu Aktywności Zawodowej Pani Agnieszki Chylewskiej, na którą złożone zostały dwie oraz z 
jakiego budżetu był finansowany audyt w Zakładzie Aktywności Zawodowej? 
(nagranie od 04:33:58 do 04:35:13) 
 
Na zadane pytania odpowiedzi udzieliła Zastępca Wójta Anna Jankowska-Cepak (nagranie od 
04:35:16 do 04:36:27) 
 



23 

 

Głos zabrał Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Andrzej Szmytka wypowiadając swoje 
niezadowolenie z powodu niezałatwienia tematów poruszanych przez niego na Komisji 
Bezpieczeństwa czy też na sesjach Rady Gminy, w tym w kwestii: znaku drogowego pionowego, 
przechylonego w kierunku jezdni w obrębie boiska na ul. Dębowej, niepomalowanych progów. 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu odniósł się do tematu studzienki na skrzyżowaniu ul. 
Cedrowej a Dębowej, w sprawie, której była składana skarga na zaniechanie konserwacji 
urządzeń odwadniających studni chłonnych oraz do tematu złożonego wniosku na sesji 
26.10.2021 r. o dokonanie kontroli pracy, kierowania Referatem Dróg. Wiceprzewodniczący 
Rady Powiatu Andrzej Szmytka skierował pytanie do radnych okręgu Łochowskiego i sołtysa, 
dlaczego nie poruszają tych i innych podobnych problemów 
(nagranie od 04:37:04 do 04:45:47). 
 
Zastępca Wójta Anna Jankowska-Cepak udzieliła odpowiedzi w kwestii czyszczenia, konserwacji 
studzienek, do której także odniósł się Andrzej Szmytka (nagranie od 04:45:50 do 04:47:13) 
 
Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz zabrał głos w kwestii popsutych lamp w 
Łochowicach oraz w kwestii linii autobusowej nr 92 wnioskując, aby w przyszłym roku 
przedłużyć ją do Łochowic (nagranie od 04:48:00 do 04:49:18). 

Ad. 11. Zakończenie obrad L Sesji VIII Kadencji. 
 
 

                                                                               Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota 

                                                                      
                                                                                  Henryk Sykut 

 

  

 

Nagranie z sesji dostępne jest pod adresem: 
https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/22259/sesja-rady-w-dniu-wtorek-28-grudnia-2021.htm 
 
 
Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia 
18.01.2022 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy. 

 


